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Kollégiumaink diákszemmel - Szent Gellert Kollégium
„Ki ide belépsz, hagyj fel minden reménnyel!”

A Szent Gellért Kollégium a Budai Campus legkisebb, de a legkönnyebben megközelíthető 
kollégiuma. A mindössze 54 férőhelyet biztosít a megfáradt diákoknak; vagy többet egy jól sikerült 
éjszaka után. A három emeletes kollégium a Móricz Zsigmond körtérről nyíló Fehérvári úton 
helyezkedik el, nem sokkal a Posta után. A kollégium szinte észrevehetetlen a járókelők számára, 
mert beleolvad a Budai lakások szürke egyhangúságába. (Folyt a 12. oldalon)

150 évesek voltunk
Karaink november 5-én 
ünnepelték fennállásuk 150 
éves évfodrulóját.
Cikk, a második oldalon.

Interjú
Hoschke Ágoston, leköszönő 
ÉTK dékánnal és Palkovics 
Lászlóval, a Kórtan tanszék új 
vezetőjével a harmadik illetve a 
negyedik oldalon.

Hírek Mongóliából!
Milyen nép lehet a mongol? 
Ennek a kérdésnek a 
könnyebb megválaszolását 
segíti cikkünk a tizenötödik 
oldalon.
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150 évesek voltunk
Karaink november 5-én ünnepelték 

fennállásuk 150 éves évfordulóját. Az ünnepi 
program a Díszteremben tartott 
megemlékezésekkel kezdődött. Dr. Hrotkó 
Károly egyetemi tanár köszöntötte Dr. Chikán 
Attila rektor urat, a karok vezetőit, a hazai 
egyetemek képviselőit, valamint a szak
minisztériumok és a Magyar Tudományos 
Akadémia képviselőjét. Külön üdvözölte az 
egykori Kertészeti és Élelmiszeripari Egyetem 
még élő rektorait, Dr. Kozma Pál, Dr. Dimény 
Imre, Dr. Mőcsény Mihály, Dr. Deák Tibor és 
Dr. Papp János professzor urakat.

Chikán rektor úr köszöntőjében 
méltatta az intézmény 150 éves múltját, 
dicsérte a szakmába vetett hit, tudás és 
szeretet meglétét, erejét. Szerinte az új 
egyetem előtt bíztató jövő áll, mivel az 
egyesüléssel egy rendkívüli intézmény jött 
létre, melynek karai között már az integrációs 
tárgyalások során is nagyfokú 
együttműködési készség mutatkozott. A 
jelenlegi BKAE példát szeretne mutatni az 
integrációra, mivel az intézmények 
egyesítésével nem csak karokat tettek egymás 
mellé, hanem a közös név mellett szándékaink 
szerint együtt szeretnénk működni oktatási
kutatási területen is. Kiemelte, hogy a hétkarú 
egyetem megfontoltan választotta a Budapesti 
Corvinus Egyetem nevet, mivel ez a 
hagyományaink megőrzése mellett egyúttal a 
jövőbe is mutat. Idézte Jámbor dékán úr 
Egyetemi Tanácson elhangzott szavait, mely 
szerint a „Corvinus név a humanizmust 
jelenti”.

Magyar Bálint oktatási miniszter úr 
levelében méltatta a kertészeti felsőoktatás 
150 éves múltját, kiemelve, hogy az 
intézmény az eltelt évtizedekben 
számtalanszor bebizonyította a
létjogosultságát.

Dr. Balázs Sándor egyetemi tanár, az 
MTA rendes tagja a karok jogelőd 
intézményének, a Haszonkertészeket Képző 
Gyakorlati Tanintézetet alapító Entz Ferenc 
munkásságáról tartott előadást. Dr. G. Tóth 
Magdolna, a Kertészettudományi Kar dékánja 
a kertészeti szakoktatás 150 évéről tartott

előadást. Előadásában kiemelte Angyal 
Dezső, Mohácsy Mátyás, Somos András, 
Kozma Pál és Dimény Imre a kar 
fejlesztésében végzett munkásságát.

Dr. Hoschke Ágoston, az Élelmiszer
tudományi Kar dékánja beszédében elődei, a 
szak és a kar létrehozásában végzett 
munkásságát méltatta. Beszédében kiemelte 
Győry István, Requinyi Géza, Szabó Béla, 
Almási Elemér és Török Gábor szakmai és 
oktatási tevékenységét.

Jámbor Imre, a Tájépítészeti, -védelmi 
és -fejlesztési Kar dékánja a hazai 
tájépítészeti oktatás kezdeteitől a jelenleg 
működő kar jelenleg és a jövőben várható 
szerepéről tartott előadást. Méltatta Rerrich 
Béla és Ormos Imre tudományos 
munkásságát.

Az ünnepi megemlékezés során 
beszédet mondott Stark Antall, az OM 
helyettes államtitkára, Marton István, az FVM 
főosztályvezetője. Dr. Gellért Zita 
(Környezetvédelmi és Vízügyi Minisztérium) 
Balázs professzorhoz hasonlóan Entz Ferenc 
munkásságát méltatta. Dr. Horn Péter, a MTA 
Agrártudományok Osztályának elnöke Entz 
Ferenc akadémiai munkásságról beszélt, 
kiemelve, hogy intézményünk alapítója az 
akadémiai székfoglalójában nem
orvostudományi témáról, hanem választott 
hivatásából, a kertészetből vett témával 
foglalkozott. Székfoglalójának címe A bor 
zamatos anyagainak kialakulása volt.

Az ünnepség keretein belül átadták az 
Entz Ferenc Emlékérmet, melyet Dr. Bemáth 
Jenő (Kertészettudományi Kar dékánja, 1997- 
2003), Dr. Hoschke Ágoston (Élelmiszer
tudományi Kar dékánja) és Dr. Jámbor Imre 
(Tájépítészeti Kar dékánja vehetett át.

Délután az egyetem különböző 
szervezeti egységeinek képviselői 
megkoszorúzták Entz Ferenc szobrát. Az 
ünnepségek után a meghívott vendégek 
tiszteletére fogadást adtak a karok vezetői a 
Díszteremben.

A nap az este 8 órakor kezdődő, 
fergeteges hangulatú gólyabállal zárult.

Ifj. Szalai Ferenc
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A leköszönő dékán - Beszélgetés Hoschke Ágostonnal

- Dékán Úr, Ön az elmúlt évek
meghatározó jelentőségű személyisége a 
karon, illetve a campuson. Hogyan
emlékszik vissza az elmúlt évekre,
évtizedekre, és az integrációs folyamatra?
- A rendszerváltástól kezdve tevékeny
szerepet vállaltam az Élelmiszertudományi
Kar életében. Négyszer választottak dékánná,
egy ciklus erejéig rektor-helyettes voltam. A
kari szempontból a legkiemelkedőbb
eredménynek az 1993/94-es tanévben
bevezetett oktatáskorszerűsítési programot
tartom. Ennek keretében alakítottuk ki a
kétszintű (főiskolai és egyetemi)
élelmiszermémök képzést és a doktori iskolát.
Ezekkel a képzési formákkal piacvezetők
lettünk Magyarországon. Ez az időszak volt
az, amikor a legjobb volt az összhang a karok
és a kollégák között. Annak idején ígéretes
integrációs folyamat volt az ELTE- Közgáz-
KÉE tervezett társulása, de az ELTE-n
erősebbek voltak az önállóság megtartására
való törekvések. Karaink számára akkoriban a
végső megoldást a SZIE létrehozása
jelentette. Ez az egyetem alapjában véve nem
volt rossz elképzelés, de a távolságok, a
költségvetési támogatások hiánya belső
feszültségeket eredményezett. Ezen folyamat
következménye lett az öt budapesti kar
kiválási szándéka, és az önálló egyetem
alapítására való törekvése. Ez az elsősorban
közös szakmai alapokon tervezett egyetem
nem jött létre. Végül is véleményem szerint
optimális megoldás született. A BKÁE-vel
való társulás során létrejött hét karú Budapesti
Corvinus Egyetem hosszútávon biztosítja a
Kar egzisztenciáját és fejlődését.
- Oktatói szemmel nézve az elmúlt
évtizedekben mennyit változott az
egyetem?
- A kar megalakulásától kezdve szinte
változatlan az élelmiszer mérnök képzés iránti
érdeklődés (átlagosan közel 3-szoros
túljelentkezés). Oktatói szempontból sokat
változott a helyzet, mert a bekerülő hallgatók
alaptudása illetve motivációja csökkent.
Jelentős mértékben romlott a középiskolák
oktatási szintje, főleg a természettudományi
ismeretek területén. Emiatt az oktatásban a
felzárkóztatással is kell foglalkoznunk, ami

nem egy felemelő érzés az egyetemi oktatókra 
nézve. A mai hallgatók világosabban, 
logikusabban gondolkodnak, minimális 
erőfeszítéssel akarják a céljaikat elérni. 
Régebben a hallgatók jobban érdeklődtek a 
szakirányok után, mára ez az érdeklődés, és 
az órák látogatottsága lecsökkent. Elszürkült a 
hagyományos hallgatói oktatói kapcsolat, 
ugyanakkor pozitívumok is vannak. A TDK 
tevékenység felerősödésével egyre növekvő 
hallgatói réteg van kialakulóban akiknél 
érződik az elkötelezettség, a szakmai 
elhivatottság és a tudományos igényű tanár
diák kapcsolat. Visszatekintve az egyetemen 
eltöltött hosszú évekre, nem biztos, hogy csak 
a hallgatói oldal a hibás a kapcsolatok 
változásában.
- Lát- e különbséget a korábbi és az elmúlt
évtizedek egyetemen belüli hallgatói élete
között?
- Igen. Régen bár korlátozott lehetőségek
álltak a hallgatók rendelkezésére, sokszínűbb
volt a hallgatói élet, nem voltak olyan
„uniformizált bulik” mint ma. Régebben
összetartóbbak voltak a hallgatók, őszintébb,
barátibb volt a kapcsolat a különböző
tudományterületek hallgatói között. Több
rendezvény volt, a hallgatói életet a
sokszínűség jellemezte. Ma a számítógép
elmagányosítja az embereket. Nekem személy
szerint mindig jó kapcsolatom volt a
hallgatókkal, mert igyekeztem emberi módon,
segítséggel hozzáállni a dolgaikhoz,
problémáikhoz. Őszintén és megértőén
törekedtem az egyenrangú emberi
kapcsolatok kialakítására a hallgatókkal.
Szerintem az a jó egyetemi oktató, aki leszáll
a piedesztáról, és úgy próbál nevelni, hogy a
hallgató ne érezze, mekkora tudásbeli
különbség van közöttünk.
- Köztudott, hogy Ön nagyon szeret
szivarozni. A dékáni tisztségről való
leköszönése alkalmából az ÉTK-HÖK a 
Gólyabálon egy doboz szivarral
ajándékozta meg önt. Milyen érzés, hogy a 
hallgatói ilyen módon búcsúztatják, illetve
sejtett-e valamit a dologról?
- Nem is sejtettem, hogy készül valami. Csak
azt nem értettem, a kollégáim és a hallgatók
miért ragaszkodtak a részvételemhez, hiszen
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én mindig meg szoktam nézni a gólyabáli 
műsort. A szivarozás káros szenvedély, de jó. 
A sztori a 60-as években kezdődött. Fiatal 
koromban rendszeresen cigarettáztam, de egy, 
a Műegyetemen végzős hallgató koromban 
elszenvedett mérgezés és annak 
szövődményei miatt az orvosok eltiltottak a 
cigarettázástól, de elfelejtették említeni a 
szivarozást. Azóta, több mint negyven éve 
élek ezzel a káros szenvedéllyel. Én 
egyébként, nem tagadom érzelmes ember 
vagyok. Pályafutásom alatt a hallgatók három 
alkalommal is feledhetetlen örömet szereztek 
nekem. Az első sörös hallgatóimtól kapott 
szivarcsokor, a második, amikor a végzős

hallgatóim a ballagási ünnepélyen felállva 
tapsoltak meg, és a harmadik amikor a 
Gólyabálon a karom jelenlegi hallgatói 
köszöntöttek fel.
- Mik a szándékai a jövőre nézve?
- Elsősorban pótolni szeretném nagy 
elmaradásaimat a valódi személyes kutatás 
területén. Továbbra is szeretném a meglévő 
főtárgyaimat oktatni, a tudományos- és 
közéleti tevékenységemet folytatni, illetve 
több időt szentelni a hobbimnak, a 
kertészkedésnek, amelyet itt, az egyetemen 
kedveltem meg. Még nem szeretnék megválni 
az egyetemtől.
- Dékán Ur, Köszönöm a beszélgetést!

Iíj. Szalai Ferenc

r

Uj tanszékvezető a kórtan élén - Interjú Dr. Palkovics Lászlóval

- Ön a Kertészettudományi Karon jelenleg 
a legfiatalabb tanszékvezető. Milyen érzés 
ez Önnek?

Az októberi 
kinevezésem óta 
valóban én vagyok 
a legfiatalabb tan
székvezető. Sokáig 
gondolkoztam, míg 
beadtam a pályáza
tomat. Azt is érzé
keltem, hogy a kar 
vezetése a fiatalítás 
mellett döntött. 
Úgy gondolom, a 
korom miatt is 

elvárható a nagyfokú teherbírás, a modem 
ismeretek átadása, a diszciplína fejlesztése, a 
vezetői feladatok lelkiismeretesen ellátása. 
Ebben segítségemre van a kar vezetése, és a 
tanszék dolgozói is. Nemrégiben három 
hónapot ösztöndíjasként a Göttingeni 
Egyetemen töltöttem. A fiatalítást a vezető 
pozíciókban ott még korábban kezdik. 
Gyakorlat, hogy az idős professzorok 
felváltására PhD végzettségű tehetséges 
fiatalokkal Junior professzori állást 
pályáztatnak meg. Azok, akik ezt a pozíciót 
elnyerik, indulásként 70 ezer eurót kapnak. A 
fiatal oktató ebből az összegből felszereli a 
laboratóriumát, megteremti a kutatásaihoz és

oktatáshoz szükséges feltételeket. Az illető 
hat éves periódus alatt bizonyítja 
alkalmasságát az oktatói-, kutatói- és vezetői 
feladatok ellátására. Ha megfelelő 
eredményeket ér el, akkor a hat év letelte után 
megkaphatja a professzori kinevezését. 
-Hogyan emlékszik vissza a hallgatói 
évekre? Miben lát különbséget az akkori és 
jelenlegi hallgatók élete között?
-1985-ben végeztem növényvédelem 
szakirányon. Valószínűleg az akkori és a 
mostani hallgatói évek ugyanúgy a legszebb 
éveket jelentik az ember életében. Annak 
idején részt vettem a Kertclub akkori nevén 
KEK bulik rendezésében. Változást abban 
látok, hogy jelenleg lényegesen több oktatási 
forma működik lényegesen több hallgatóval, 
mint akkoriban. Emiatt kevesebb idő jut az 
egyes hallgatók megismerésére, a személyes 
kapcsolat kialakítására.
- Hogyan emlékszik vissza a kórtanos 

tárgyakra, mikor még Ön is hallgató volt?
- Akkor még a Rovartani és a Növénykórtani 
Tanszék egy tanszék volt Növényvédelem 
Tanszék néven. Ez a tanszék mindig is 
meghatározó volt az egyetemen, részben az 
oktatott tárgyak jelentősége miatt, részben, 
mert kiváló oktatókkal rendelkezett és 
rendelkezik, akik szigorúan számon kérik a 
tananyagot. A tanszék meghatározó jellegét
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szeretném a jövőben is megőrizni, de 
valahogy derűsebb formában.
- Tervezi-e az oktatás átszervezését a 
tanszéken? Ha igen, akkor mekkora 
mértékben fogják érezni a hallgatók a 
változásokat?
- A karon talán a Növénykórtani Tanszék 
oktatóinak legmagasabb az átlagéletkora. A 
négy idős oktatóból jelenleg ketten már 
nyugdíjasként tanítanak, és ketten hamarosan 
nyugdíjba fognak vonulni. Ezért bár kiváló 
oktatókról van szó, a jövőt tekintve a tanszék 
állományának fiatalítása elkerülhetetlen, ami 
folyamatos megújulást jelent. A megújulás 
folyamata elkezdődött, szeptembertől új 
levelező PhD hallgató (Szathmáry Erzsébet) 
kezdte meg munkáját tanszéki mérnökként, és 
hamarosan más új munkatársakkal is fognak 
találkozni a tanszéken. A hallgatók 
felkészülésének megkönnyítésére szeretném a 
tanszék honlapját folyamatosan naprakész 
információkkal bővíteni.
- Hogyan képzeli el a Tanszék műszaki 
hátterének fejlesztését?

A tanszék infrastrukturális feltételei 
nagyrészt megfelelnek a klasszikus kórtani 
munkák elvégzéséhez, de a kórtan tudománya 
az elmúlt 15 évben hihetetlen gyorsasággal 
fejlődött. Jelenleg ezekhez a vizsgálatokhoz 
szükséges műszerekkel a tanszék nem 
rendelkezik, így a korszerű oktatás és kutatás 
műszaki feltételeit pályázatok elnyerésével 
kell megteremteni. Jelenleg két pályázatot 
adtam be az Oktatási Minisztériumhoz. Az 
egyik egy műszerpályázat laborfejlesztésre és 
a demonstrációs anyagok fejlesztésére. A 
másik pályázatot szakmai társszervekkel, így

például a Genetika és Kertészeti 
Növénynemesítés Tanszékkel közösen adtuk 
be vírus-, ill. viroid diagnosztika tárgykörben. 
Ezeken kívül még több pályázat beadását 
tervezem közösen az egyetem 
szaktanszékeivel, hazai és külföldi 
egyetemekkel, kutatóintézetekkel.
- Az elmúlt években a tanszék az oktatott 
tárgyak nehézsége miatt nem volt túl 
népszerű a hallgatók körében. Mit 
szándékozik tenni a tanszék hallgatók 
körében való nagyobb népszerűségéért?
- A tantárgyak korszerűsítését is tervezem. A 
klasszikus ismeretek mellett szeretném, ha az 
okleveles hallgatók mélyebb, korszerű kórtani 
ismereteket is elsajátítanának, melyeket más 
európai egyetemek oktatási struktúrájában 
megtalálhatók. Ilyenek például a molekuláris 
növénykórtani ismeretek, a növény és a 
kórokozó kapcsolata és a modem 
diagnosztikai módszerek. Szeretném, ha a 
tanszéken több diplomadolgozat készülne. 
Ehhez meg fogom teremteni a feltételeket, és 
módot találok arra is, hogy a tanszékre 
diplomamunkás és PhD hallgatókat csábítsak. 
A tanszék azért is nehéz helyzetben van, mert 
amikor a hallgatók szakirányt választanak, 
még nem ismerik a tanszéket és oktatóit. így 
fontosnak tartom a tanszék bemutatását még a 
szakosodás előtt. Külföldi együttműködések 
keretében szeretném, ha hallgatók is 
megismerhetnék más európai egyetemek 
növénykórtan oktatását.
- Tanár Ur, köszönöm az interjút!

IQ. Szalai Ferenc

Önéletrajz

Személyi adatok
Palkovics László, született Budapesten, 1960. május 1-én; anyja neve: Legeza Jolán 
Családi állapota: nős (Dr. Salánki Katalin, biológus); gyermekek: Áron (1996), Bence (1998). 
Képzettség, tudományos fokozat
Érettségi (Móricz Zsigmond Gimnázium matematika tagozat Budapest, 1978);
Okleveles Kertészmérnök (Kertészeti Egyetem, 1985);
PhD (Gödöllői Agrártudományi Egyetem, 1997).
Munkahelyek
1985-1989 Kertészeti Egyetem Növénynemesítési Tanszék
1989-2003. Mezőgazdasági Biotechnológiai Kutatóközpont
2003. 05. 15- Kertészettudományi Kar, Növénykórtani Tanszék
Szervezeti, egyesületi tagságok
1993- tagja a Magyar Mikrobiológiai Társaságnak
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XXX. Tudományos Diákköri Konferencia
2003. november 27-én immár harmincadik alkalommal rendezte meg a Kertészettudományi 

Kar a Diákköri Konferenciáját. A nagy számú dolgozat miatt a konferenciát két szekcióban 
bonyolították le. A Genetika és Kertészeti Növénynemesítés szekcióban nyolc, a Kertészeti 
szekcióban 22 hallgató mutatta be kutatómunkájának eredményeit. A bíráló bizottságok döntése 
alapján első, második, harmadik díj, illetve különdíj került kiosztásra. A díjakat Zámboriné dr. 
Németh Éva egyetemi tanár, dékánhelyettes adta át. Az ünnepélyes díjátadáson, a konferencián 
előadással szereplő valamennyi hallgató munkája elismeréséül, oklevelet és jutalmat kapott.

Genetika és Kertészeti Növénvnemesítés szekció díjazottjai

I. díj Cseke Klára V. évfolyam
G enetika és K ertésze ti N övénynem esítés T anszék 
Konzulensek: Dr. Bisztray György Dénes egy. docens 
Dr. Pedryc Andrzej egy. docens 
Dr. Höhn M ária egy. docens

A cirbolyafenyő (Pinus cembra L.) mint jégkorszaki reliktumfaj posztglaciális története a molekuláris 
kutatások tükrében

II. díj: Fórizs Beáta IV. évfolyam és Földi Tímea V. évfolyam
G enetika és K ertésze ti N övénynem esítés Tanszék 
K onzulens: Dr. Pedryc A ndrzej egy. docens

Különböző földrajzi csoportokba tartozó kajszi fajták jellemzése RAPD markerekkel

III. díj: Somogyi Gabriella IV. évfolyam
G enetika és K ertésze ti N övénynem esítés T anszék 
Konzulensek: Dr. Pedryc Andrzej egy. docens 
Dr. Höhn Mária egy. docens 
Prof. Dr. Joachim W. Kádereit

A Salsola kali L. molekuláris genetikai vizsgálata AFLP markerek segítségével

K ülöndíj: Bacsó R enáta V. évfo lyam
Genetika és Kertészeti Növénynemesítés Tanszék 
Konzulensek: Dr. Velich István egy. tanár 
Dr. Gyulai Ferenc biológia tud. kandidátusa 
Dr. Bisztray György Dénes egy. docens 
Dr. Facsar G éza egy. docens 

Zsigmond-kori kútielet archaeobotanikai vizsgálata

K ertészeti szekció

I. díj: Szamosi Csaba IV. évfolyam
Z öldség- és G om baterm esztési T anszék 
K onzulens: Dr. N agy Jó z se f  egy. docens

A sárgadinnye őszi hajtatása

II. díj: Péter Teréz V. évfolyam
R ovartan i T anszék
K onzulensek: Dr. Pénzes B éla egy. docens 
Dr. B le icher E dit tud. kutató

„Hipertoxikus” tüneteket okozó Tetranychus urticae populáció biológiai tulajdonságainak 
összehasonlítása más populációkkal

II. díj: Mateidesz Dalma V. évfolyam
G yógy- és A rom anövények  T anszék 
K onzulens: Dr. B ernáth  Jenő egy. tan á r 

Eltérő eredetű édeskömény (Foeniculum vulgare Mill.) populáció összehasonlító értékelése
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III. díj: Guttyán Erika V. évfolyam
Rovartani Tanszék
Konzulensek: Fail József egy. tanársegéd 
Dr. Pénzes Béla egy. docens 

A fejes káposztán előforduló tripszfajok

III. díj: Szabó Zsuzsanna Julianna IV. évfolyam
Zöldség- és Gombatermesztési Tanszék 
Konzulensek: Dr. Terbe István egy. docens 
Dr. Reményi Mária Lujza egy. adjunktus

A Solanaceae családhoz tartozó zöldségfajok mészhiány betegsége és gyógyítása

III. díj: Zsohovszky Adrienn V. évfolyam
G yógy- és A rom anövények Tanszék 
Konzulens: Zámboriné Dr. Németh Éva egy. tanár

Nemesített máktörzsek bírálata

III. díj: Hoffmann Sarolta V. évfolyam
G yüm ölcsterm ő N övények Tanszék 
Konzulens: Dr. Hrotkó Károly egy. tanár

Cseresznye karcsúorsó fák hajtásrendszerének és termőrész képződésének alakulása különböző 
alanyokon

Különdíj: Gyenis Katalin V. évfolyam
R ovartani Tanszék
Konzulens: Dr. Pénzes Béla egy. docens

Fitofág és ragadozó atkafajok a vadgesztenyén

Különdíj: Bedő Hajnalka V. évfolyam
Menedzsment és Marketing Tanszék 
K onzulensek: Dr. Juhász M ária tud. m unkatárs 
Dr. Botos Ernő Péter fő igazgató  

Jó bornak is kell a címke

Különdíj: Ifj. Szalai Ferenc IV. évfolyam
R ovartan i Tanszék 
Konzulensek: Dr. Haltrich Attila egy. docens 
Dr. Jenser Gábor tud. főmunkatárs

A filoxéra (Daktulosphaira viíifoliae Fitch) gyökérlakó és levéllakó alakjának fertőzőképessége 
szőlőfajtákon

Különdíj: Csonka Éva V. évfolyam
R ovartan i Tanszék
K onzulensek: Dr. M észáros Z oltán egy. tanár 
Dr. Tóth M iklós tud. főm unkatárs

Hazai földibolha fajok {Phyllotreta spp., Stephens) {Coleoptera, Chrysomelidae) kémiai kommunikációja

Az érdeklődő hallgatóságA kertészeti szekció első helyezettje átveszi díját
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Üdvözlet a hallgatóknak!

Köszöntünk kedves olvasó, az 
Élelmiszertudományi Kar Hők iroda nevében. 
A félreértések elkerülése miatt először is 
tisztáznunk kell, mi is a szóban forgó 
intézmény. A HŐK jelentése a laikusok 
számára misztikus, s talán érthetetlen is. 
Nincs benne semmi bonyolult, egyszerűen ez 
a Hallgatói Önkormányzat. Az elsődleges 
feladataink a problémamegoldás, a 
tájékoztatás és a kapcsolattartás tagjainkkal. 
Minden hallgató a Hők tagja, melynek 
irányítását választott képviselők végzik. Őket 
kari elnökünk: Kaczor Bálint dirigálja.

Nagy öregjeink mondták valaha: 
nincsen rózsa tövis nélkül. Ezt a szemléletet 
forradalmi felfogásban értelmezve: nincsen 
hallgató oktató nélkül. A-problémák, gondok- 
bajok megoldásában, nagyban segít, ha a 
tanulók illetve az érdekvédelmi szervezetük, 
jó viszonyt alakítanak ki tanítóikkal. ígérjük 
törekedni fogunk ennek tényleges 
megvalósítására.

Működésűnkhöz szükség van a ti 
közreműködésetekre is, ezért kérünk, ne

habozzatok hozzánk fordulni, hisz oly sok 
minden megfordul fejetekben, amire mi talán 
nem is gondolunk. Nem csak negatívumok 
léteznek a hallgatók életében, ezért várjuk 
javaslataitokat, ötleteiteket. Kreativitásotok 
szárnyalhat, képzelőerőtök bátran a felszínre 
törhet. Segítségünkkel sok elképzelés testet 
ölthet, álmok megvalósulnak, ám meg kell 
mondjuk mi sem tudunk mindent megoldani, 
hisz csak hallgatók vagyunk nem varázslók.

Kérjük, tegyetek próbára minket, s 
közös munkánknak meglesz a gyümölcse. 
Maradjatok velünk kapcsolatban 
személyesen, telefonon vagy az elektronikus 
hálót szövögetve. Érdeklődjetek, kérdezzetek, 
kérjetek segítséget, s ami erőnkből telik 
megtesszük nektek!

Bázisunk a G épület földszintjén 
található irodában van, ahol mindig vár valaki 
titeket. Elérhetőségeink: Tel.: 06-13-726-350, 
e-mail: étkhok@freemail.hu. Számítunk
rátok! ÉTK-HÖK.

Lucskos

Tanyázó

Estefelé, amikor már a jószágot ellátták, kiültek a ház elé az emberek, hogy szemlélődjenek 
egy keveset, meg ha arra jár valaki, szót váltsanak vele. „Tanyáztak”, míg be nem sötétedett. 
Mostanság a képernyőkön keresztül az egész világ megjelenhet előttünk, csak a szavunkra már nem 
kíváncsi a világ.

Tudok olyan faluról, ahol már felújították a ház előtti padokat használva a jóízű esti 
beszélgetések hagyományait. Képletesen kitesszük az ülőkét a ház elé, az „oldal” elejére, 
szemlélődünk, és megindítjuk a szót...

A legtöbbször hallott ilyen kapu előtti történet arról szólt, hogy a kapu előtt üldögélő öreg 
gazda megkérdezte a búsan ballagó ifjú gazdát, hogy mi bántja. „Hát, megállt a tehenem 
kérődzése.” „Az enyimének is” osztozik bánatában az öreg gazda. „Oszt mit csinált kend?”- 
„Megitattam petróleummal.” A fiatal amilyen gyorsan csak tudta, szedte a lábát hazafelé. Egy jó idő 
múlva feldúltan megint ott terem. „Megdöglött a tehenem.”- Az enyimé is” mondja az öreg gazda, 
„hát miért nem mondta?”- méltatlankodik a kárvallott. „Nem kérdezted”- válaszol a gazda.

A gyors és nem ellenőrzött tanáccsal gyakran járunk így. Üljünk hát le, és szánjunk időt a 
visszakérdezésre, hozzáadva a saját tapasztalatainkat.

„ Egymagában kicsinyke az ember
Azt szeretném legyek kovász
Eletet adni az élettelennek
Kenyérré keljen a sok jóakarás. ”

Györffy Sándor Péter
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A Leonardo program gyakorlati lehetőségei

A következő kiutazási lehetőségek vannak a LEONARDO PROGRAM keretében 2004-ben a
Kertészettudományi Karon (Dr. Hrotkó Károly projektje):

Németország -  Gyümölcstermesztő üzem 6 hónap, vagy 3 hónap (keret: 1-1 fő)
Egyéb területen a hallgató igénye szerint (zöldség, gyümölcs, dísznövény 
stb.) 3-6 hónapra (keret: 6 fő)

Hollandia -  Az eddigi gyakorlatnak megfelelően bármilyen szakmai területre lehet
jelentkezni 13 hétre (keret: 8 fő, többen is jelentkezhetnek, de a program ennyi 
főt tud támogatni, a fennmaradók saját forrásból kell, hogy fedezzék a 
részvételi díjat, az eddigiek szerint)

A kiutazások kezdete: 2004. március 1.
Befejezése: 2004. szeptember 30.

Jelentkezés, űrlap és további információk, feltételek a Dékáni Hivatalban.

FVM felhívás külföldi (USA, Németország, Dánia, Franciaország, Anglia, Dánia) 
mezőgazdasági gyakornoki programokban való részvételre

Az FVM pályázatot hirdet fiatal agrárszakemberek, agrár-felsőoktatásban résztvevő hallgatók 
részére a fenti országokba szervezendő mezőgazdasági, ill. lósporttal, lótenyésztéssel, 
Bajorországban falusi turizmussal kapcsolatos gyakornoki programban való részvételre.

A pályázatok beadási határideje: 2003. dec. 10-től 2004. jan.l6-ig

Pályázati feltételek, űrlapok: a www.fvm.hu és www.kszi.hu honlapon elérhetők ill. letölthetők.

Nyári munka lehetőség az USA-ban

A CAMP AMERICA szervezet idén is meghirdeti nyári munka lehetőségeit.
Pályázati feltételek, űrlapok: a www.campamerica.co.uk. honlapon elérhetők ill. letölthetők.
Rövid tájékoztató füzet a Kertészettudományi Kar Dékáni Hivatalában is megtekinthetők.

Végváriné dr. Kothencz Zsuzsa

Új rektor a BKÁE élén

2003. december 1.-én tartotta rektorválasztó ülését a BKÁE Egyetemi Tanácsa. Az egyetem 
rektori posztjára Dr. Chikán Attila, az egyetem jelenlegi rektora, és Dr. Mészáros Tamás, a 
Kisvállalkozás-fejlesztési Központ igazgatója pályázott. Az Egyetemi Tanács 25: 9 arányban, 1 
érvénytelen szavazat mellett Dr. Mészáros Tamás urat választotta rektorrá. A szavazás eredménye 
alapján az oktatási miniszter javaslatot tesz a köztársasági elnök felé az új rektor kinevezésére.
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Gólyabáli körkép

Beindult a szokásos gólyabáli szezon. 
Az október, november, sőt még a december is 
évről-évre a gólyabálok ideje. Kicsit talán már 
sokalljuk is, annyi van. Persze itt nálunk a K 
épület is jó párnak színteréül szolgál. Nem 
véletlen, hogy ilyen sok bált rendeznek 
nálunk. Ismert, jól megközelíthető helyszín, 
kedvező bérleti díj. Az elmúlt hetekben a mi 
gólyabálunkon kívül itt rendezték meg többek 
között ELTE-ÁJK, KVIF, PSZF Gólyabálja 
és még sorolhatnánk. De persze a gólyabáli 
szezon nem csak nálunk tombol. Lehet, hogy 
elfogult vagyok, de miénket egyik sem múlta 
felül -remélem szerintetek is így van-, pedig 
meglátogattam egy párat! A csütörtöki PSZF 
gólyabálon, pl. rengetegen voltak, talán kicsit 
többen is, mint az egészséges lett volna! 
Háromszintes buli, de a Díszteremben volt az 
igazi „ereszdelahajam”! Szombaton az AF- 
esek, „testvérkéink”, nagyon megkapták 
szegények. A megagólyabál csak 1-ig 
tarhatott teljes pompájában, mert valami 
kedves emberke betelefonált a rendőrségre, 
hogy bombát helyezett el a Közgáz 
épületében. Az embereket egyik szintről a 
másikra terelgették; de a kitartóbbak 4 óráig 
rophatták, amennyiben nem futamodtak meg 
elsőre a bombariadó hallatán. Csak, hogy 
egyértelmű legyen-a következő gólyabálon 
fémdetektoros kapu lesz, és a bál kezdete előtt 
tűzszerésszel vizsgáltatják át az épületet!! így 
felesleges lesz telefonálgatni... Mindenesetre 
gondolhatjátok, mit tennének a szervezők, 
azzal a kedves telefonálgatóval. Már csak 
annyit a többiekről, hogy a legtöbb buli 
iszonyat nehezen indult be, és a közönség is 
nálunk volt a legjobb, úgyhogy gratulálok 
Nektek!!!

Ha már itt járunk, másszunk bele 
kicsit a saját Gólyabálunk részleteibe... Nem 
fárasztunk felesleges részletekkel. 
Mindenesetre köszönjük a lehetőséget a kari 
vezetőségnek, támogatóinknak, tanárainknak, 
gólyáknak, a szervezőknek és persze Nektek, 
akik ott voltatok a Bálon, hiszen nélkületek 
mit sem ért volna!! Csak, hogy pontosítsuk: 
2003. november 5. 19:30 órai kezdettel 
rendeztük meg a Jubileumi Gólyabálunkat. A 
kötelezően előírt ing és nyakkendő sajnos 
nem mindig szerepelt a kelléklistán, de aki

megtisztelte ezzel a Bált, azoknak köszönjük, 
jó lenne, ha minél többen követnék jó 
szokásukat. A színes nyakbavaló, amit 
mostanában néhány gólyán -szerencsére- látni 
lehet, ajándék volt az elsősöknek. A rövid 
megnyitó utáni gólyaműsorok széles palettán 
mozogtak. Volt, ami komoly, másik vicces 
volt. Kicsit nehezen bátorkodott be a 
közönség a hivatalos megnyitó műsorra, de

aztán a Gólyaeskü rendhagyó, kissé katonai 
mivolta minden elsősből kihozta a 
maximumot a hangerő terén! Gondolnátok, 
hogy e lap főszerkesztőjének ilyen elképesztő 
ötletei vannak!? Dr. Hoschke Ágostont, az 
Élelmiszertudományi Kar dékánját, valamint 
Dr. Papp Jánost, a Kertészettudományi Kar 
professzorát egy kis ajándékkal is megleptük, 
eddigi eredményes tevékünységük iránt 
tanúsított tiszteletünk jeléül -a hallgatók 
nevében! A Díszteremben egy kis 
„bulikóstoló” után bekeményítettünk- a Zanzi 
előzenekaraként egy fiatal rockbanda, a Mood 
Reflect- félórás fellépését hallhattuk. Nos 
igen, -itt megoszlanak a vélemények... 
Akinek nem tetszett, talán szusszanhatott 
egyet, akinek tetszett az pedig tombolhatott 
:o). A szervezők idegeit közben a főszponzor 
próbálta kikészíteni, -na de ez már belügy, és 
szerencsére nem sikerült...!? Viszont mi az ő 
idegeit;o) Egy kis ajándékozgatás után a
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Zanzi hozta szokásos formáját, a legjobb 
közönséggel, amit talán az egész szezonban 
kaphatott!! Aki lenézett a karzatról, vagy épp 
a tömegben tombolt, az tudja! A koncertek 
után ismét DJ Louis pörgette a hangulatot a 
buli végéig. Mindeközben a Büfé-szinten is 
tombolt a buli. A Csepel-művek, és az L.F. is 
kitett magáért, utánuk pedig kezdetét vehette 
a Rockparty (Dj Szurdoki és tsai). A dékáni 
nyaktagban pedig a Lusta Tücsök játszotta a 
slágereket, nem is akárhogy. A sör fogyott, 
volt Salátabárunk, Borozónk (zsíros 
kenyérrel), a Koktélbárban készültek a 
koktélhegyek, és a Ruhatárak is remekül 
funkcionáltak... Talán azt is meg
kockáztathatom kijelenteni, hogy

megjelent kedves Tanáraink is jól érezték 
magukat.

Meg kell említenem, hogy néhány 
kivételtől eltekintve még az atrocitásokat is 
elkerültük... Mindez hajnali 4-ig! Aztán 
meglehetősen fáradtan, de azért elégedetten 
kezdtünk neki a nagytakarításnak. Szerintünk 
jól sikerült, reméljük Nektek is tetszett!!... de 
várjuk kifogásaitokat, és, ha van, elismerő 
szavaitokat is, a szokásos címre: 
lepke@primposta.hu
Aki még nem látta volna-a képek fent vannak 
a neten is: www.partypeople.hu. ÉTK- 
gólyabál néven!?!?!?

-Krizsu-

Posoni kert

A közelmúltban reprint kadásban megjelent Lippay János Posoni kert című három részes müve. így 
karácsony közeledtével ehhez a kötethez szeretnénk egy kis kedvcsinálót nyújtani olvasóink 
részére. Aki az itt leírtak alapján kedvet kap a könyv elolvasásához, bővebben a következő címen 
tájékozódhat róla: www.pvtheus.hu/reszletesl 8.htm .
A honlapon található információk alapján a továbbiakban egy rövid ismertetőt közlünk a műről. 

Virágos kert
A Virágos kert című kötetben korhű képet kapunk a XVII. század díszkertjeinek beosztásáról és 
azok fenntartásáról, amelyet a szerző ábrákkal is jól szemléltetett.

Veteményes kert
A Veteményes kert című kötetben a zöldségtermesztés tudnivalóit taglalta. A konyhakerti 
növényeket a termesztés módszereinek hasonlósága alapján csoportosította. Külön fejezetben 
foglalkozott a kertészeti magvetés és a hold változásainak összefüggéseivel. A magvetésen túl 
ismertette valamennyi zöldségféle termesztésének a gyakorlati munkáit. Hazánkban elsőként sorolta 
fel "Az vetemények ellenségei ellen való orvosságok" módját, és ezzel megvetette a kertészeti 
növényvédelem alapjait. Ezen kívül foglalkozott a tartósítás kérdéseivel is. A gyógynövényekre 
vonatkozó fontos tudnivalókat is ebben a kötetben ismertette.

Gyümölcsös kert
A szerző e kötetben a gyümölcsösök és a faiskolák munkáit írta le. Ismertette a fák vegetatív 
szaporítási lehetőségeit, a különböző oltási módokat. Művében részletes felsorolást adott az egyes 
gyümölcsfajok fajtáiról, közöttük a hazai fajtákról is. Fajtaleírásai saját megfigyelésének 
eredményei. Ezen túlmenően minden gyümölcsfaj termesztésének és felhasználásának módját és 
lehetőségét is ismertette. Kitért a növényvédelemre, az érett gyümölcsök tárolására és 
feldolgozása.

Ifj. Szalai Ferenc
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Kollégiumaink diák szemmel - Szent Gellért Kollégium
„ Ki ide belépsz, hagyj fel minden reménnyel! ”

A Szent Gellért Kollégium a Budai 
Campus legkisebb, de a legkönnyebben 
megközelíthető kollégiuma. A mindössze 54 
férőhelyet biztosít a megfáradt diákoknak; 
vagy többet egy jól sikerült éjszaka után. A 
három emeletes kollégium a Móricz 
Zsigmond körtérről nyíló Fehérvári úton 
helyezkedik el, nem sokkal a Posta után. A 
kollégium szinte észrevehetetlen a járókelők 
számára, mert beleolvad a Budai lakások 
szürke egyhangúságába. Tudomásunk szerint 
régen leány kollégium volt. A lányokat a 
szembeni SZTK-ból kukkolták a kíváncsi fiúk 
és olykor a lakók is. Mik ki nem derülnek?! 
Belépve az ajtón lehangoló látványt nyújt a 
szűk folyosó, de felnézve a mennyezetre 
oldódik az ember hangulata, az érdekes 
stukkó láttán. Földszinten található a 
mosókonyha, mely tiszta ruhát biztosít a 
kollégium lakói számára, amennyiben 
működik. Épp ezért, nemrég kapott új 
mosógépet, ami remekül működik, a lakók 
nagy örömére. A ruhaszárítás nehézkesen 
megy. A folyosón és különböző helyeken, a 
lakók kreativitása függvényében. A vasalásról 
nem is szólva, tavaly még vasalódeszka is 
volt! Hát igen, leépülőben vagyunk. A 
lépcsőház alján található két szeméttároló, 
melyet hetente kétszer ürítenek. Sajnos ez 
nem elég ahhoz, hogy ellássa megfelelő 
funkcióját. Mindig teli vannak, s a belőlük 
áradó szagok sem valami kitűnőek. Az első 
emeleten található a két tanuló, melyekben 
kevés a szék és az asztal. Bár tavaly kaptunk 
54 széket, a szobákból kicserélt székek nem 
kerültek le oda. Ez főleg vizsgaidőszakban 
jelent problémát. Szorgalmi időszakban nagy 
pangás van ezekben a helyiségekben. A 
kisebbik tanulóban van a kijelölt 
dohányzóhely, s a benne található TV-n 
sajnos a színek már nem az igaziak. A 
harmadik emeleti konyhában is található még 
egy TV, ami elfogadható állapotban van. Bár 
bekapcsoláskor kell egy kis idő, míg eléri az 
üzemi hőmérsékletet. A TV csatornák minden 
mennyiségben bejönnek, az MTV 1-től az 
HBO-ig bezárólag. Ha itt valaki nem találja 
meg kedvenc műsorcsatornáját, az talán 
költözzön át egy másik bolygóra. Ennek a

következménye az, hogy ha valaki meg 
szeretné nézni kedvenc esti műsorát (meséjét 
vagy szappanoperáját), már időben uralnia 
kell a távirányítót. De ha meccs van, nincs 
menekvés, a többség szava a döntő!!!
A második és a harmadik szint egy sémára 
épült. A szobák általában három és négy 
ágyasak. Szintenként található egy 4 
személyes koedukált tusoló, melyben a 
csempék kezdenek lehullani a falról. Minden 
szinten egy konyha is van. Az első emeleten 
tavaly még volt mikrohullámú sütő is, ami 
rejtélyes körülmények között eltűnt. A hűtők 
igen furán működnek, az egyik szinte 
fagyaszt, a másik alig hűt. A mellékhelyiség 
három személyes, ahol a fülkéket idén sikerült 
zárhatóvá tenni. Ami nem hátrány, mint azt 
tudjuk! A folyosón található szekrények jó 
szolgálatot tesznek tárolás szempontjából, 
már ha talál valaki magának egy üreset. 
Tavaly volt még vezetékes telefon és 
kávéautomata is, de a nem megfelelő 
kihasználtság indokával mindkettőt 
leszerelték. Azért nem kell az itt lakókat 
félteni. Minden helyzetben feltalálják 
magukat. A leszakadó félben lévő tapétákat, s 
korház jellegű ajtókat lefedik poszterekkel, 
táblákkal, s mindenféle dologgal, hogy 
otthonosabbá tegyék a kollégiumi 
lakosztályokat, mely a kollégium vezetését 
olykor megbotránkoztatja. A nappalok 
teljesen unalmasak, de este feléled a koli, szól 
a zene és megy a beszélgetés. Egyszóval 
folyik az élet! Éjfélig nincs is lefekvés! A 
bulik és iszogatások rendszeresek. A hajnalig 
tartó mulatozások nyomait egy kedves és 
mindenre segítőkész takarító néni tünteti el, 
aki az egész kollégiumot egy délelőtt alatt, 
pik-pak rendbe teszi. A szomszédok alig 
várják a hétvégéket és a tanítási szüneteket, 
mikor csak egy-két eltévedt diák lézeng az 
épületben. Hát ilyen az élet itt.

Családias a hangulat, s mindenki ismer 
mindenkit. Életre szóló barátságok kötődnek/ 
kötődtek itt. Az biztos, ha valaki itt tölt egy 
evet, s jó társaságra talál, az nem szívesen 
hagyja el ezt a helyet. Ha teheti, visszajár
nosztalgiázni.

-George-
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Hajónapló

Sukosan kikötője fantasztikus és hatalmas. Mindenütt csodálatos vitorlások állnak sorban, az 
árbocok pedig szabályos erdőt alkotnak ezen a helyen. Nem is csoda, hiszen itt található 
Horvátország legnagyobb vitorláskikötője.

Tizenegyen voltunk. Tíz férfi, meg én. Bevallom, eleinte tartottam picit a nemek furcsa 
arányában rejtőző konfliktuslehetőségektől, de hamar rájöttem, hogy megalapozatlan a félelmem. 
Hajónk a harmadik mólón a legutolsó, úgy hívják: Annamarija. Izgatottan szedtük a lábunk, hogy 
végre megpillanthassuk... senkinek nem okozott csalódást. Úgy pihent ott a vízen, mint egy 
hatalmas, méltóságteljes ragadozó. A hajótest óriási. 17 méter hosszú, 5 méter széles, árbocának

magassága több mint 20 méter. Két hatalmas 
mandulavágású ablak és a két gyönyörű kormánykerék 
teszi még különlegesebbé. 2003-ban gyártották 
Franciaországban, hivatalos típusneve: Jeanneau, Sun 
Odyssey 54 DS. Ha valakit bővebben érdekel, a 
www.ieanneau.fr honlapon fantasztikus képeket talál 
erről és még számtalan másik csodás hajóról egyaránt. 
Hamar bepakoltuk a motyónkat, elosztottuk a 
kabinokat, aztán tartottunk egy ismerkedési estet és 
megbeszéltük a másnapi úti célt.

1. nap.
Reggel hamar összeszedte magát a csapat. Szél hiányában motorral átmentünk Zadarba. Kicsit 
körülnéztünk a kikötőben, ahol épp egy ezer mérföldes versenyre készült lázasan számtalan vitorlás 
hajó. A verseny miatt, a legnagyobb mólóhoz kötve állt egy hatalmas, piros testű, háromárbocos, 
mesébe illő hajó. Rengeteg turistát vonzott oda a látvány, persze mi is megcsodáltuk.
A déli harangszó még Zadarban ért minket. Ekkor indultunk el napi úti célunk: Silba szigete felé.

Szép, csendes időnk volt elég kevés széllel, így aztán 
volt lehetőségünk a tájat csodálni. Még sötétedés előtt 
kikötöttünk, és hamar felfedezőútra indultunk. A sziget 
legmagasabb pontján egy több száz éves kilátótorony 
áll. Tetejéről lenyűgöző látvány tárult elénk: a 
lenyugvó nap, a csillogó tenger, a gyönyörű fenyők és 
a fantasztikusan tiszta levegő együttese mindenkit 
elbűvölt. Néhány pillanatra mindnyájan beleszerettünk 
Silbába. Elvarázsolt hangulatban folytattuk utunkat, és 
mint minden jó hajós, mi is megtaláltuk ezen a pici 
helyen az egyetlen italboltot...

2. nap:
Kora reggel átmentünk Mali Losinjba. Kilencre mindenképp oda kellett érnünk, mert Losinj belső 
öblébe csak egyetlen bejárat van, és ezt az apró szorost délelőtt csak egyszer nyitják ki a vitorlások 
előtt. Borzasztóan féltünk, hogy az Annamarija nem fog átférni ezen a szűk csatornán, de végül 
minden simán ment minden. Bár az idő borongós volt, Mali Losinjt így is gyönyörűnek találtuk.

Kikötöttünk, kicsit körülnéztünk a főtéren, aztán gyorsan indultunk tovább, mert a napi 
végcél: Pula - még nagyon messze volt. Lassan haladtunk a nyílt víz felé, egyre messzebb és 
messzebb a szárazföldtől. Hatalmas vihar közeledett felénk. Bevallom nagyon féltem, de persze 
nem mertem kimutatni, mit érzek. A szél egyre erősödött, a hullámok egyre nőttek, hajónk egyre 
jobban dőlt... Mindenki belebújt vízhatlan viharruhájába - biztos, ami biztos!

Amilyen szép, élénk színekből állt a kabátom, az arcom színe annál halványabbá kezdett 
válni... Félelmetes hullámhegyeken és - völgyekben siklott az Annamarija, néhányan a vesztünket 
éreztük...! A csapatból elsőként én - „a gyenge nő " etettem meg a halakat, de hamar követőkre 
találtam. Tizenegy fős legénységünkből hatan kidőltünk. Mindennek a tetejébe egyszer csak eltűnt a
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szárazföld! Bármerre kémleltük a horizontot, mindenütt csak a víz vett körül. Ijesztő volt és egyben 
fantasztikus is. A hullámok végtelen, haragló táncán kívül sehol semmi.

A vihar nem adta fel, egyre nagyobb hullámok csaptak át a fedélzeten, sokszor az arcunkba 
kaptuk a sós vizet, de egyikünk sem bánta! Tudtuk, hogy ezt a napot életünk végéig megemlegetjük 
majd. Hihetetlen, hogy az ember ilyen helyzetben mennyire kiszolgáltatottnak érzi magát 
mindaddig, amíg valaki fel nem kiált: - FÖLD!!! Végre megpillantottuk az áhított szárazföld első 
nyúlványát, és csodák csodája, hirtelen mindenki jobban lett. Csaknem 60 mérföld megtétele után 
viharvert csapatunk végre megérkezett Pulába! Egy finom marhapörkölt és egy forró zuhany után 
lassan mindenkibe kezdett visszatérni az élet!

Folyt. Köv.! G. A.

A Vén Hajós

Amikor összejött a csapat a Móriczon, és elindultunk a célunk felé, még nem is sejtettük, 
hogy milyen este vár ránk. A 47-es villamossal mentünk a Profi bevásárló központig, (a Móricztól 
13 megálló, de ha a 14, vagy a 114-es busszal jött volna az ember, akkor 4 állomással megúszta 
volna), mely alatt megpillantottuk jövetelünk célját. Bementünk, és helyet foglaltunk egy bokszban. 
Vártuk, hogy odajöjjön hozzánk Gyula, a mester, a mindenes, a szakács. Nem kellett soká várni, és 
jött Gyula, és hozta jól megérdemelt söreinket, köszöntött minket, és leült közénk. Beszéltünk 
mindenről, egyetemről, vendéglátásról, a világ folyásáról.

- Mesélj a főzőtudományodról!
- A vendéglátózás művészetét 1960-ota űzöm, ez az életem. A bárpultot, ketten hoztuk be, 
Zsoltival, kettőnké ez a kis üzlet. Én vagyok az üzletvezető. Zsolt is, én is megjártuk a saját utunkat, 
tanultuk a szakmát külföldön is. A lényeg az, hogy a főzés egy művészet, és mint olyan ezt is csak 
jól lehet, és kell csinálni. Csak olyat főzök, amit én is megennék, és beleteszem a varázslatot is, 
amit csak én tudok. Amikor bejön egy fiatal pár, rájuk nézek, és ajánlom nekik azt az ételt, ami 
abban a pillanatban, annak az embernek a legjobb. Erre rá szoktam érezni. Ha valami nincs az 
étlapon, de van hozzá alapanyag a konyhán, akkor az elkészítem. Nincs mirelit alapanyag a 
konyhán, csak friss árúból dolgozom.
- Ahogy így elnézlek, te most szívesen megennél egy mézes mustáros hátszínt, nincs igazam?
- De igen, eltaláltad az ízlésemet, nagyon szeretem a hátszint. A hátszint ismered te is, de ez egy 
kicsit más. Olyan ahogy azt te szereted, és a fűszerezés, na az, had maradjon az én titkom. Ahogy 
elnézem az étlapot, a rántott poliptól a borjúbécsiig megtalálható itt szinte bármi. Pulyka, csirke, 
sajttal, sonkával töltve, egyszóval minden mi szem-szájnak ingere, számunkra is megfizethető áron.
- Gyula, ki rakta össze az étlapot?
- Megnéztem, hogy mit szeretnek mostanában a fiatalok, ez a csirke, és minden ami csirkéből 
készül. Ehhez hozzáraktam mindent, amit én szeretek és finom, így jött létre az étlap.
A legjobb cappucinot te csinálod a városban. Mesélj erről! Hihetetlenül jól néz ki, és nagyon finom.

Ránéztem magamra, Gyula hogy szereted a cappucinot? Hát ez lett belőle. Az, hogy hogyan készül, 
had maradjon az én titkom.

Gyula visszament a bárpult mögé, én felnéztem arra a hatalmas vasmacskára, amit itt 
horgonyzott le a sors, néztem a falakon a dunai hajózás emlékeit, és arra gondoltam, hogy holnap is 
beugróm egy cappucinora, a kedvesemmel. Lassan megittuk söreinket, és elbúcsúztunk, Gyulától, a 
Vén Hajóstól, de csak holnapig, vagy holnap utánig.

Zszs.
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Hírek Mongóliából!

Milyen nép lehet a mongol? Furcsa kérdés. Ha 
meg akarnánk válaszolni ezt a kérdést, akkor nem is 
tudnánk erre egyértelmű választ adni. Esetleg 
dobálózhatnánk a sztereotípiákkal: kumiszt isznak, 
jurtában alszanak, lovagolnak a pusztában, nomádok és a 
szavakat még lehetne szaporítani. Egy népre lehet 
mindenféle tulajdonságot aggatni, de ezek mind sötétben 
történő tapogatódzások azzal szemben, amit érzünk és 
gondolunk irántuk. Mongólia érdekes módon a közéletben 
nem szerepel. Miért is szerepelne? A hírközlő csatornák 
nem foglakoznak, még ismeretterjesztés szintjén sem, egy 
olyan néppel, akik valahol a pusztában élik 
mindennapjaikat, küzdenek a megélhetésért, harcolnak az 
elemekkel. Márpedig hír kell! Minél nagyobb, annál jobb! 
Lassan lesznek a hírcsatornákban is főszereplők, főhősök 
és örökös gonosztevők, akik ellen a jók csak hosszas 
küzdelmek és harcok árán tudják legyőzni. Természetesen 
csak egy hajszál híján, hogy még izgalmasabb legyen. Hát 
úgy látszik a mongolok közül nem került elő egy főhős 

sem a gonosztevő párjával. Most olyan hősöket szeretnék bemutatni a cselekedeteikkel, amikre a 
mongol nép büszke lehet.

A világ teremtése és pusztulása

Úgy mondják, a világot Sagdzsitüv Buddha alkotta. Egykor nem volt szilárd föld, csak víz, 
Buddha hozott az Égből egy csipetnyi port, s azt szétszórván keletkezett a világunk. Azon pedig 
létrejöttek a növények, állatok és az ember. Az első ember egész testét szőr borította, ám ez nem 
tetszett Buddhának és a haján, szemöldökén, szakállán kívül mindet kitépte. De még maradt egy kis 
szőr az ember hónaljában és ágyékán. Aztán Sagdzsitüv valahonnan hozott egy asszonyt 
gyermekkel és ezzel jött létre az emberiség. Kezdetben az ember nem hallgatott Buddhára és sokat 
vétkezett, ezért alkotta Buddha a cért, a tilalmakat. Kezdetben az ember lába előre hajlott, s így 
minden élőlénynél gyorsabban tudott futni, de végül is a lába hátra kezdett hajlani és így lett lassú 
mozgású.
Az első ember hihetetlen magas kort ért meg, de ahogy a leszármazottai egyre satnyultak, 
kisebbedett a testük és rövidült az életük. Egyszer majd, ha az ember már csak hét esztendeig fog 
élni, tegnap megszületett, holnap férfikorba érik, akkor a hátasa már csak nyúlnyi, maga pedig 
könyöknyi lesz csak. Akkor három nap lesz az égen, s a hőségben csak a hegygerincek maradnak 
meg. A pusztító tűzvész után ólom eső fog esni, a hegygerincek is elkopnak, csak a homokhordalék 
marad utánuk, melyet a szél szertefúj. Akkor a Földet tartó két teknős közül az egyik elmozdul és 
csak az üresség marad a Föld helyén. Hogy az az időszak milyen hosszú lesz, azt senki sem tudja. 
Annak az időszaknak a végén eljő Majdar Buddha, s újra alkotja a Földet, s a Földünket tartó 
teknősök egyikén újra formálódik a világ.

Hogyan keletkezett az emberi nyelv?

A régi időkben a Buddha által megalkotott valamennyi élőlény között a leggyengébb, a 
legcsököttebb az ember volt. Az állatok sorában a legutolsóként sokat szenvedett, fáradt. A 
szenvedések hatására hosszú útra indult, a hosszúnál is hosszabb utat megjárván megjelent Buddha 
előtt és erőt kért tőle. Ekkor Buddha így szólt:
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- Mit is kezdenél a puszta testi erővel?! Inkább az ész erejét adom neked - mondta és eszessé 
tette az embert. Bár az embernek már volt esze. nem tudott teljesen megszabadulni a félelmeitől, 
gyötrelmeitől. így azután megint megjelent Buddha színe előtt és nyelvet kért tőle, így már nyelve 
is volt. Ezután az ember nevű élőlény teste, szellemi ereje egyre nagyobb lett, mindent meg tudott 
csinálni, amit csak akart, nem ismert maga fölött feljebbvalót, magához hasonlót és gőgös, 
lehetetlen élőlény vált belőle. Ezt látván Buddha elgondolkodott: "Feltétlenül meg kell osztani az 
ember hatalmát, erejét! Mit is tegyek?" - imádkozott, forgatta az imamalmot és meditációba 
merülve ült, ameddig rá nem lelt egy bölcs megoldásra: megosztotta az emberek nyelvét, mindegyik 
más-más nyelven kezdett beszélni és ezért az emberek többé nem értették egymás szavát, erejük 
szétágazott és így mostanra már büszkeségük, gőgjük eltűnt, a jó cselekedetekre gondolnak, követik 
a szokásokat és gyengéd lelkű lényekké változnak. Az erdei szalonka azonban megtudta, hogy az 
ember ereje, hatalma a nyelvében van és időről időre gyűlölködve elment Buddhához és nyelvet 
kért tőle. amit mindig meg is kapott. Az erdei szalonkának már hetven nyelve van, az esze azonban 
olyan kicsi, hogy az emberhez hasonlóan erős, hatalmas lény soha nem lesz belőle.

Hogyan keletkezett a mese a mongolok között?

Sok évvel ezelőtt a mongolok között elterjedt a 
félelmetes fekete himlő járvány és az emberek százával, 
ezrével, tömegesen pusztultak tőle. Aki egészséges 
maradt, fejvesztve menekült, mivel mindenki jósorsa 
szerint betegedett meg vagy sem.

A menekülők így magára hagytak egy tizenötéves 
fiatal legényt, az eszméletét vesztett vak Tan át. A legényt 
még a lelke is elhagyta, elment a pokolba Eriig kánhoz. 
Eriig kán a lélek láttán nagyon elcsodálkozott:
- Miért jöttél el, hagytad el testedet, amikor az élet még 
nem távozott el egészen belőle?
A lélek így válaszolt:
- Úgy tartottam, hogy testem hirtelen meghal, hát, 
otthagytam, s eljöttem anélkül, hogy megvártam volna, 
míg végleg elpusztul.
A lélek ilyetén engedelmessége és igyekezete megtetszett 
Eriig kánnak, ezért így szólt:
- Még nem jött el az időd. Menj vissza gazdádhoz és bújj 
vissza bele. De mielőtt elmész, kérhetsz tőlem valamit -

mondta és végigkísérte a Poklok Birodalmában. Ott aztán volt minden, ami csak előfordulhat az 
ember életében: gazdagság, kincs, bőség, jósors, boldogság, étel-ital. jókedv, szomorúság, búbánat, 
könny, szórakozás, játék, nevetés, ének, zene, mese, legenda, tánc. A vak Tarvá lelke végignézett 
mindent, s végül a mesét választotta. Eriig kán neki adta a mesét és visszaküldte a földre.

Mire a lélek visszatért az élettelenné vált testhez, a hollók már kivájták a szemét. Amikor 
meglátta, milyen lett teste, nagyon megbánta, hogy vissza kell bújnia belé. de félt volna megszegni 
Eriig kánnak adott szavát. Mit volt mit tenni, visszabújt a testbe.

A vak Tanú ezután még sokáig élt, s az emberek meséjét, jövendőjét soha nem tévesztette 
el. Vak létére a jövendő dolgait előre tudta. Bejárta Mongólia földjét, meséket mesélt, azokkal 
nevelte-tanította az embereket. Ettől az időtől kezdtek a mongolok között mesét mesélni.
Remélem, tetszettek a hírek Mongóliából, még akkor is, ha egy kicsit vesztett az aktualitásából és 
megkésve kapta készhez az olvasó.
Akik még több hírre vágynak azoknak javaslom az alábbi elérhetőséget:
Miért jön a nyárra tél? Mongol eredetmondák és mítoszok Terebess Kiadó. Budapest, 1998 
(Terebess Ázsia E-Tár) M. G.
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A foci házibajnokság hírei

Az első forduló végeredményei:

A- csoport B- csoport
L, Fájdalom Fc: 2 győzelem+1 döntetlen=7 pont L, Szar-ó-sok: 2 győzelem+1 vereség=6 pont
2., Keselyük: 2 győzelem+1 vereség=6 pont 2., Top 10: 2 győzelem+1 vereség=6 pont
3., D2: 1 győzelem+2 vereség=3 pont 3., Fűcsomó: 1 győzelem+2 vereség=3 pont
4., Rém FC: 1 döntetlen+2 vereség=l pont 4., Szemérem AJAX: 1 győzelem+2 vereség=3 pont

Az első forduló október 30-án (csütörtökön) ért véget. A két csoport első 2 helyezettje az ARANY csoportba 
(felsőház), a többi csapat a BRONZ csoportba (alsó ház) került, ahol körmérkőzéssel döntenek a végleges 
helyezésekről. ARANY csoportba a Fájdalom FC, a Keselyük, a Top 10 és a Szar-ó-sok jutottak be. Közöttük 
dőlt el a bajnoki cím sorsa. A BRONZ csoportban szereplő másik 4 csapat az 5. helyért folytatta az eddig is 
szoros küzdelmet.

A körmérkőzések eredményei:

November 13. November 20.
Szemérem AJAX -  Fücsomó: 2:4 Fücsomó -  Rém FC: 6:2
Szar-ó-sok -  Top 10: 7:1 Szar-ó-sok -  Fájdalom FC: 1:4
Keselyük -  Fájdalom FC: 2:4 Top 10 -  Keselyűk: 2:2
A D2 és a Rém FC focistái nem tudtak kiállni. A Szemérem AJAX -  D2 mérkőzés elmaradt.

Egy meccsnappal a bajnokság vége előtt a csapatok jelenlegi állása a következő:

ARANY csoport BRONZ csoport
1., Fájdalom FC: 2 győzelem=6 pont 5., Fűcsomó: 2 győzelem=6 pont
2., Top 10: 1 győzelem+1 döntetlen=4 pont 6., Szemérem AJAX: 1 vereség=0 pont
3., Keselyűk: 1 döntetlen+1 vereség=l pont 7., Rém FC: 1 vereség=0 pont
4., Szar-ó-sok: 2 vereség=0 pont 8., D2: nem játszott még meccset=0 pont

A leendő gólkirály kiléte is sokakat foglalkoztat focista körökben.
A góllövők listájának élvonala: 9 gólos: Ozsváth Bálint (Keselyük); 8 gólos: Mesterházy Adrián (Top 10)

7 gólos: Mochnáts Tamás (Fájdalom FC), Herczeg Csongor (Fűcsomó)

Közgáz liga

Októberben indult egy pénzdíjas, műfüves egyetemista és főiskolás teremlabdarúgó bajnokság, a 
Közgáz Liga, amiben iskolánkból 3 csapat indult. A K2 mind a 7 meccsét megnyerve óriási fölénnyel az első lett 
a G csoportban, így az első osztályban folytathatja tavasztól. A másik Keresztesi tanár úr által indított csapat, a 
KI, a második helyen végzett az F csoportban (5 győzelem, 1 döntetlen, 1 vereség), így a másod osztályba jutott 
tovább. A már megismert Fűcsomó (III. Élelmiszeresek) is benevezett, és nagyszerűen helytállva a 4. helyet 
szerezte meg az E csoportban 4 győzelemmel és 3 vereséggel, így a harmad osztályba kerülve várhatja a 
folytatást, ami szintén 8 csapatos csoportokban fog zajlani.

Országos Bajnokság (foci)

Csapatunk november 11-én játszotta az Országos Egyetemista és Főiskolás Nagypályás Labdarúgó 
Bajnokság selejtezőjét a BKÁE labdarugóival, akik nagy küzdelemben 5: 1-re verték meg a mieinket, akik ezzel 
sajnos elestek a továbbjutástól. Válogatottunk edzője Keresztesi József tanár úr, aki a csütörtöki házii bajnokikat 
is irányítja, nagyon meg volt elégedve a csapat teljesítményével, amely ebben az összeállításban most léptek 
pályára először. Kiemelte Kovács Gábort, a válogatott kapusát, továbbá Bazsánt Józsefet, a gólszerzőt, és Ásoth 
Dánielt, mint a csapat legkiemelkedőbb teljesítményt nyújtó játékosait.
A csapat összetétele: Ásoth Dániel (ÉTK), Bazsánt József (KTK), Imre János (ÉTK), Kocsis István (ÉTK), 
Kovács Gábor (KTK), Mészáros Tibor (ÉTK), Mochnáts Tamás (KTK), Paor Róbert (KTK), Sápi Tibor (KTK), 
Varga Szabolcs (ÉTK), Mecser Péter (ÉTK), Mesterházy Adrián (ÉTK), Bognár Sándor (ÉTK).

Mikó Péter
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A bajnokság vége felé...

Az őszi fordulók lassan végetérnek, már 
csak néhány mérkőzés van hátra. Röviden 
összefoglalva az eseményeket szerintem 
sikeres volt ez a félév is a szakosztályok 
eddigi szereplését tekintve. Tehát semelyik 
sportágban nem vallottunk szégyent, nem 
fogunk utolsó helyen végezni.
Lássuk a kézilabdában hogy is állunk 
jelenleg:
A Budapesti Egyetemi és Főiskolai 
Bajnokság őszi fordulójában a lányok első 
helyen végeztek, a fiúk a TF mögött a 
második helyet szerezték meg.
Az Országos Egyetemi bajnokságban a 
selejtezőig jutottak csapataink. Itt ugyanis 
az ELTE fiú és lány csapatától is vereséget 
szenvedtek a mieink, így sajnos nem 
léphettek tovább.
Lezárult a férfi budapesti első osztály őszi 
mérkőzéssorozata is. Ebben a 
bajnokságban fiaink most szerepeltek 
először és 50%-os teljesítményükkel a 
középmezőnyben végeztek. A tavaszi 
fordulóban esetleg még előrébb is 
léphetünk majd.
Kosárlabda:
A kosárlabdában néhány meccs még 
hátravan. A fiúk öt győzelmet és három 
vereséget tudhatnak magukénak. A 
bajnokságot remélhetőleg az első három 
hely valamelyikén fejezik majd be.
Nincs még vége az őszi fordulónak a 
lányok mezőnyében sem. A csapatok 
eredményeiről a későbbi számban 
beszámolunk.
Röplabda:

A röpiben az ősszel a felsőházba 
jutás volt a tét. A bajnokság még itt sem 
fejeződött be, de a fiúk eddigi jó szereplése 
talán már jelentheti a legjobb négy közé 
jutást. A lányoknál a helyzet még kicsit 
bizonytalan, mindenféleképpen nyerni 
kéne a hátralevő mérkőzéseket, és akkor 
tavasszal a felsőházban folytathatnánk. 
Továbbra is kérek mindenkit, hogy jöjjön 
el a meccsekre szurkolni, hiszen az utolsó 
mérkőzéseken is sok múlhat még.

Rövidhírek

Gólyasportnap

Gratulálunk a Lecsós gólyáknak, akik az 
idei Gólyasportnapon az első helyen 
végeztek! A második a Parkász- csapat lett 
és a képzeletbeli dobogó harmadik fokára 
a Kertészek állhatták fel.

Kitüntetett hallgatónk

A tavalyi évben a SZIE Kiváló sportolója 
kitüntetést Giczy Zsuzsanna nyerte el, aki a 
Táj építész -védelmi és -fejlesztési Kar 
hallgatója. Válogatott kajakos és VB 
bronzérmet szerzett maratoni távon. 
Gratulálunk, és további sikereket 
kívánunk!

KATEDRA KUPA

2003. december 19-én rendezi meg a 
Testnevelés Tanszék a hagyományos 
KATEDRA Kupát. A kupa a három kar 
oktatóinak tornája, melyen a tenisz 
kedvelői mérettethetik meg magukat. Az 
oktatóknak lehetőségük van a versenyzés 
mellett egy jó hangulatú napot a másik két 
kar oktatóival együtt eltölteni.
A tornára szeretettel várják az 
érdeklődőket!

Figyelem! -Sítábor- Fisvelem!
Szabad férőhelyek az alábbi hallgatói 
turnusokban:
2. turnus: január 25- február 1-ig még 1-2 
fő jelentkezhet
3. turnus: február 1- február 8-ig még 15- 
20 fő mehet
4. turnus: február 8- február 15-ig szintén 
1 -2 szabad hely maradt.
A Testnevelési Tanszéken várják az 
érdeklődőket.

-hzs-
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MagtmHírup

Kempelen Könyvesbolt
1088 Budapest. Reviczky utca 6. 
Diákoknak 10% kedvezmény!

■A részleteket keresse a www.hik.hu oldalon!
Nyitva tartás: H-P 10-18 h

Telefon: (1) 411 57 82 • E-mail: konyvesbolt@hik.hu

Mikulás vers 1941-ben

(Részlet Varga Mária verséből)

Útra készen álltam fent a magas égben, 
Köszmétét ritkított a harmadév éppen. 
Hősiesen metszettek a tövisek között, 
Ám egyszer az egyik ollója eltörött. 

Odamegy TÓTH ELEK: No mi az kolléga? 
„Eltörött az ollóm, a fele se tréfa! 

Vérzik a kezem is, megszúrta a trövis ” 
„En is sebes vagyok! kiálk ez is, az is. 
Akkor a Tóth Elek szegény harmadévet 
Nagyon megsajnálta, és jött az ígéret:

„ Eztán csak első év metszi a köszmétét, 
Hogy harmadéves kímélhesse kezét” 

Ugye így történt ez? Nem szoktam tévedni, 
És hogy ígéretét ne tudja feledni,

Ezt a metszőollót tegye el emlékbe,
S amiket most mondtam, vésse jól fejébe.

Keresztrejtvény

Előző számunkban a rejtvényből kiolvashattatok két remek érvet, amiért érdemes férfinak 
lenni. Mostani rejtvényünkből egy vicc végét tudhatjátok meg, melynek első része így 
hangzik:
- Jaj, de szép óra! Mit tud? -  kérdi egy bombázó.
- Mindent. Most például azt mutatja, hogy nincs rajtad bugyi.

A megfejtéseket a HÖKI-ben elhelyezett „Megfejtések” feliratú dobozba várjuk, 2004. január 
5 de 10 óráig. A rejtvény helyes megfejtői között három darab KEE-s pólót sorsolunk ki. A 
sorsolás ideje és helye: 2004. január 5. 12 óra, K épület.
A keresztrejtvényt, Pauló Róbert készítette.

Név:...........................................................................Kar:....................................................

Tel:..............................................E-mail cím:................................................................
Megfejtés:...........................................................................................................................

Impresszum: Főszerkesztő: Dr. Haltrich Attilla; Felelős kiadó: Dr. Jámbor Imre; Felelős szerkesztő: Ifj. Szalai 
Ferenc; Irodalmi szerkesztő, kulturális rovat: Hetei Péter; Sport rovat: Hock Zsófia; Tördelte: Hetei Péter; E- 
mail: lenke(a)printposta.hu, A következő szám februárban jelenik meg.
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